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                                           PROTOKÓŁ  Nr XXXIX/2018                

 

z   sesji Rady Gminy Wodzisław odbytej w dniu 26 kwietnia  2018 roku  

w sali posiedzeń Urzędu Gminy Wodzisław 

  

 Sesja Rady Gminy Wodzisław trwała od godziny 900  do godziny 1125. Obrady 

prowadziła pani Stanisława Nowak Przewodnicząca Rady Gminy Wodzisław.  Na stan                   

15 radnych   w sesji  uczestniczyło 13 radnych – nieobecny radny Wiesław Kowalski i radny 

Sławomir Gala (lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Ponadto obecni byli, zaproszeni goście: pani Bożena Szczypiór Wójt Gminy 

Wodzisław, pani Renata Koziara Sekretarz Gminy, pani Zdzisława Kowalska Skarbnik 

Gminy, radny powiatu jędrzejowskiego  pan Zygmunt Ozga, pan Marcin Bekier Dyrektor 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu kierownicy jednostek organizacyjnych gminy 

oraz inni zainteresowani obradami ( listy obecności – załączniki Nr 2,3,4, do protokołu).  

Przyjęty porządek obrad: 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjęcie informacji dotyczącej działalności Referatu Gospodarki Komunalnej Urzędu 

Gminy Wodzisław.  
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2018-2024, 

b) zmian  w budżecie Gminy Wodzisław na 2018r., 

c) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wodzisław, 

d) podziału gminy Wodzisław na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

e)przyjmująca „Apel Rady Gminy Wodzisław w sprawie przywrócenia praw miejskich 

miejscowościom, które zostały ich pozbawione w wyniku represji carskich”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu za 2017 rok. 

10. Przyjęcie informacji z działalności Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia                         

w Wodzisławiu wraz z  opinią dotyczącą sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Wodzisławiu za 2017 rok.  

     11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

     12. Sprawy różne. 

     13. Zamknięcie obrad sesji. 
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Pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Trzydziestą dziewiątą  sesję obecnej kadencji Rady Gminy Wodzisław otworzyła 

Przewodnicząca  Rady Gminy Wodzisław  pani Stanisława Nowak wypowiadając formułę 

„Wysoka Rado! Otwieram trzydziestą dziewiątą sesję Rady Gminy Wodzisław obecnej 

kadencji”.  

Pkt.2. Powołanie sekretarza obrad.  

Na sekretarza obrad powołano radnego Artura Oleksiaka,  jednogłośnie – 13 za,                  

w głosowaniu jawnym.  

Pkt.3.Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca rady gminy odczytała pismo wójta gminy w sprawie wprowadzenia 

do porządku obrad projektów uchwał w sprawie „zmian w Wieloletniej Prognozie finansowej 

Gminy Wodzisław na lata 2018-2024” oraz projektu uchwały w sprawie „zmian w budżecie 

Gminy Wodzisław na 2018 rok” oraz wycofania projektów uchwał (o tym samym tytule), które 

złożono wcześniej ( pismo stanowi załącznik nr 5 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie wycofania projektów uchwał. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za wycofaniem z  porządku obrad w/w projektów uchwał  radni opowiedzieli się jednogłośnie 

– 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła, że projekty uchwał zostały wycofane. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie wprowadzenia nowych projektów uchwał. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

 Za wprowadzeniem do  porządku obrad nowych projektów uchwał radni opowiedzieli się 

jednogłośnie – 13 za,   w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła wprowadzenie projektów uchwał do porządku obrad.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

 Za przyjęciem porządku obrad radni opowiedzieli się jednogłośnie – 13 za,   w głosowaniu 

jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła przyjęcie porządku obrad. 
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Pkt. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca   rady gminy  poinformowała zebranych, że do chwili rozpoczęcia 

dzisiejszej sesji nie wpłynęły żadne uwagi ani poprawki odnośnie protokołu Nr XXXVIII/2018                

z   sesji  Rady Gminy Wodzisław  z dnia 27 marca 2018 roku. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w protokołu. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

 Za przyjęciem protokołu,  radni opowiedzieli się  jednogłośnie- 13 za,    w głosowaniu 

jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła  przyjęcie protokołu Nr XXXVIII/2018 z obrad   

sesji rady  z dnia 27 marca 2018  roku. 

Pkt. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Pani wójt poinformowała, że w minionym  okresie  od  dnia  poprzedniej  sesji                          

w  zakresie  spraw  bieżących  wydała ogółem 4  zarządzenia, które  dotyczyły 

następujących spraw: 

- Zarządzeniem Nr 32/2018 z dnia 29 marca br. dokonała zmian budżetu                                

i w  budżecie Gminy na  2018 rok. Zmian tych  dokonała  w oparciu  oraz wnioski  

kierowników jednostek oraz pracowników urzędu w działach:  Rolnictwo i łowiectwo, 

Wytwarzanie i zaopatrywanie  w energię elektryczną, gaz i wodę, Transport                                      

i łączność, Działalność usługowa,   Administracja publiczna, Bezpieczeństwo publiczne                     

i ochrona przeciwpożarowa, Pomoc społeczna, Rodzina  i  Gospodarka komunalna, 

- Zarządzeniem Nr 33/2018 z dnia 12 kwietnia  br. powołała Komisję Konkursową do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Samorządowej Szkoły Podstawowej im. 

Jana Pawła II w  Brześciu, 

- Zarządzeniem Nr 34/2018 z dnia 12 kwietnia  br. powołała Komisję Konkursową do 

przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Samorządowej Szkoły Podstawowej im. 

Adama Mickiewicza w Lubczy. Konkursy zostały przeprowadzone w  dniu 23 kwietnia 2018 

roku. Komisja  składała się z 15 osób. W wyniku  konkursów jednogłośnie na dyrektora 

Samorządowej Szkoły Podstawowej w Brześciu została wybrana pani Anna Haczyk, a na 

dyrektora  Samorządowej Szkoły Podstawowej w Lubczy pani Peruń.  

- Zarządzeniem Nr 35/2018 z dnia 12 kwietnia  br. powierzyła czynności zastrzeżone dla 

Kierownika zamawiającego  do  wykonania Sekretarzowi Gminy w postępowaniu  na : 

- dostawę kruszywa do wykonania remontów dróg gminnych, wewnętrznych, dojazdowych 

do pól na terenie Gminy Wodzisław, 

- remonty nawierzchni nieulepszonych gruntowych, tłuczniowych przy użyciu równiarki 

samojezdnej na drogach gminnych, wewnętrznych i dojazdowych do pól.  
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W ramach kontaktów z interesantami w  sprawie ich  wniosków   i potrzeb   ogółem 

pani wójt  przyjęła w  wyznaczonych  dniach  około  20 osób.   

Przy udziale Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy,  Dyrektora Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Wodzisławiu oraz pracowników merytorycznych  urzędu przygotowane  zostały   

projekty  uchwał  oraz  sprawozdania będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. 

Następnie pani wójt odniosła się do przetargów, które odbyły się w omawianym 

okresie tj.: 

- w dniu  3 kwietnia  br.  przeprowadzone   zostało postępowanie  na dostawę kruszywa 

Podpisanie  umowy nastąpiło w  dniu 23  kwietnia 2018 roku z dostawcą, który był                

w ubiegłym roku, 

- w dniu  10 kwietnia  br. przeprowadzone   zostało postępowanie przetargowe   na  

zadanie „Remonty nawierzchni nieulepszonych gruntowych, tłuczniowych przy użyciu 

równiarki samojezdnej na drogach gminnych, wewnętrznych i dojazdowych do pól”. Przetarg 

wygrała ta sama firma tj. Piaskownia Bełk- Kwasków Usługi Transportowe Jerzy  Janiga,  

- w dniu 18 kwietnia br. komisja  dokonała otwarcia ofert na pełnienie nadzoru 

inwestorskiego nad realizacją inwestycji gminy Wodzisław współfinansowanych ze środków 

unijnych tj.  

Zadanie 1. „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Wodzisław”                     

-  było brak ofert. 

 Zadanie 2. „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie gminy 

Wodzisław” - wpłynęła 1 oferta, która została  odrzucona ze względu na brak zabezpieczenia 

oferty wadium w wyznaczonym terminie określonym w specyfikacji, 

Na dzień 30 kwietnia br. został ogłoszony przetarg na pełnienie nadzoru inwestorskiego 

branży sanitarnej i elektrycznej przy realizacji inwestycji pn. „Budowa przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie gminy Wodzisław”. 

W dalszej części pani wójt poinformowała, że w okresie  od  ostatniej sesji  oprócz   

bieżącej  działalności uczestniczyła   w  następujących  spotkaniach: 

- w dniu 28 marca br. wspólnie z  Panią Skarbnik podpisała umowę na wsparcie 

ochotniczych straży pożarnych w ramach Funduszu Sprawiedliwości. Podpisanie umowy 

odbyło się w Świętokrzyskim Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach, 

- w  dniach 3,4,6 i 9 kwietnia br. odbyła spotkania  z  dyrektorami Samorządowych  Szkół 

Podstawowych w  Brześciu, Lubczy i  Wodzisławiu  oraz dyrektorem Przedszkola  

Samorządowego w Wodzisławiu  poświęcone omówieniu projektów organizacyjnych szkół  

na  rok  szkolny 2018/2019. 

- w  dniu 16 kwietnia br. na  zaproszenie Wojewody Świętokrzyskiego Agaty Wojtyszek 

wzięła udział w Konferencji „Formowanie Wojsk Obrony Terytorialnej na terenie 

województwa świętokrzyskiego”. Spotkanie odbyło się  z udziałem świętokrzyskich 
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parlamentarzystów, samorządowców, kadry dowódczej WOT oraz 10 Świętokrzyskiej 

Brygady Obrony Terytorialnej – omówiono m.in. zadania, strukturę, potencjał i proces 

szkolenia Wojsk Obrony Terytorialnej, a także rolę samorządów lokalnych w tworzeniu 

pododdziałów WOT. Wojska Obrony Terytorialnej są piątym rodzajem Sił Zbrojnych RP. 

Powstały 1 stycznia 2017 r. Ich misją jest obrona i wspieranie lokalnych społeczności. W 

naszym regionie zostanie utworzona 10 Świętokrzyska Brygada Obrony Terytorialnej. 

Formacja ma liczyć 2,5 tys. żołnierzy. Wojskowe Komendy Uzupełnień  w Kielcach, Busku 

Zdroju i Sandomierzu cały czas przyjmują wnioski od ochotników do terytorialnej służby 

wojskowej. W WOT służbę będą pełnić żołnierze zawodowi oraz żołnierze pełniący nowy 

rodzaj czynnej służby wojskowej, tj. Terytorialną Służbę Wojskową. Obowiązek ten będzie 

pełniony w rejonie swojego zamieszkania na dwa sposoby: rotacyjnie (podczas odbywania 

ćwiczeń  i szkoleń wojskowych) oraz dyspozycyjnie (w pozostałym czasie). Służba trwać 

będzie od 1 roku do 6 lat, z możliwością przedłużenia. Docelowo jednostki WOT w całym 

kraju będą liczyć około 53.000 żołnierzy. Pani wójt dodała, że szczegóły w tej sprawie są na 

tablicach ogłoszeniowych jak również na stronie internetowej. Pani wójt zachęciła młodych 

ludzi do zgłoszenia się. Na spotkaniu był przedstawiciel służb podkarpackich gdzie formacje 

zostały utworzone.  

- w dniach 24 i 25 kwietnia  br. uczestniczyła   w obligatoryjnym  corocznym  szkoleniu  

obronnym zorganizowanym przez Świętokrzyski  Urząd Wojewódzki- Wydział  Zarządzania  

Kryzysowego.  

Kończąc wystąpienie pani wójt poinformowała, że obecnie w urzędzie 

przeprowadzana jest kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej. Zwykle odbywa się ona co 4  

lata. Wcześniejsza kontrola odbywała się w 2014 roku w miesiącach od lutego do marca. 

Kontrole przeprowadzone zostaną również  w sąsiednich gminach. Następnie pani wójt 

poruszyła temat rewitalizacji Wodzisławia. Poinformowała, że jest już rozstrzygnięcie 

konkursu i nasz wniosek jest na liście rezerwowej. Maksymalnie można było zdobyć 70 

punktów. Najwięcej bo 69 punktów otrzymał Szydłów. Gminy, które uzyskały  62  punkty i 

więcej będą mogły już podpisywać umowy. Nasza gmina jest na 4 miejscu listy rezerwowej. 

Przeprowadziła już rozmowy w tej sprawie. Przypomniała, że przy poprzednim rozdaniu była 

podobna sytuacja tj. po przetargach listy się zmieniają. Z tego co wie wystąpiono do Komisji 

Europejskiej o przesunięcie kwot. Pani wójt wyjaśniła, że przy obecnym konkursie był 

również takie gminy,  które nie dostały się na listę rezerwową gdyż nie otrzymały 54 

punktów. Nie ma jeszcze oficjalnego pisma w tej sprawie gdyż jest to temat z ostatniego 

tygodnia.  

Następnie pani wójt    zaprosiła wszystkich uczestników sesji na   uroczyste obchody 

rocznicy  Święta Konstytucji 3 Maja,  które odbędą  się  w  Wodzisławiu. Rozpoczną się  

mszą  za  ojczyznę   o  godz. 900
 , a następnie po mszy przy  asyście Młodzieżowej Orkiestry 
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Strażackiej  złożymy wiązanki kwiatów w miejscach pamięci  narodowej w  rynku oraz będzie 

można uczestniczyć w montażu słowno-muzycznym przygotowanym  przez Szkołę 

Podstawową w Wodzisławiu i Przedszkole Samorządowe w Wodzisławiu, który odbędzie się 

w remizie w Wodzisławiu. 

Radny Artur Oleksiak prosił o wyjaśnienie przetargu na wybór inspektora nadzoru 

inwestycji budowa przydomowych oczyszczalni ścieków oraz termomodernizacji. Radny 

pytał, czy zdążymy z realizacją zadania skoro przetarg został unieważniony. 

Pani wójt poinformowała, że ogłoszono kolejny przetarg i rozstrzygnięcie nastąpi 30 

kwietnia tj. w poniedziałek. Firma, która wygrała przetarg na realizację zadania  jest na 

etapie projektowania i dopiero gdy przystąpi do realizacji inwestycji będzie potrzebny 

inspektor nadzoru.  

Więcej pytań ani uwag nie było.  

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia w/w  sprawozdania. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. Za przyjęciem sprawozdania radni opowiedzieli się 

jednogłośnie 13 za,  w głosowaniu  jawnym. 

Przewodnicząca  rady gminy stwierdziła przyjęcie przedłożonego sprawozdania. 

Pkt. 6. Interpelacje i zapytania radnych.  

Radna Małgorzata Hola poruszyła temat psów wybiegających z posesji pana Musiała tj.               

- przed posesja pani Wątor, które już kilka razy zaatakowały ludzi jadących na rowerze. 

Zgłoszono do niej skargi od mieszkańców w tej sprawie. Radna zwróciła się z wnioskiem                   

o skontrolowanie tej sprawy np. czy psy mają odpowiedni kojec. Dodała, że psy biegają                       

w stronę Mieronic ale powinny być zabezpieczone i posiadać kagańce.  

Pkt. 7. Przyjęcie informacji dotyczącej działalności Referatu Gospodarki Komunalnej 

Urzędu Gminy Wodzisław. 

Informację przedstawiła pan Wójt ( informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu).  

Radny Artur Oleksiak zwrócił uwagę na informację dot. ujęcia wody                              

w Niegosławicach. Radny przypomniał, że 3 lata temu podjęto decyzję o podłączeniu wody                    

z ujęcia z Wodzisławia, prosił o informację w tej sprawie.  

Pani wójt przypomniała, że 2,5 roku temu na przełomie lipca i sierpnia była bardzo 

poważna awaria tj. skażenie ujęcia w Niegosławicach. Na dzień dzisiejszy dużo się 

poprawiło. W 2016 roku zostało wykonane połączenie ujęcia Wodzisław do Piotrkowic po to 

żeby docelowo zamknąć  ujęcie w Niegosławicach gdyż zgodnie z pozwoleniem wodno- 
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prawnym Wodzisław jest w stanie zaopatrzyć pozostałe miejscowości. Obecnie jest jednak 

problem z ciśnieniem tj. są 4 miejscowości podłączone z Wodzisławia ale aby zakończyć 

planowane zadanie trzeba zwiększyć przepustowość rur co wiąże się z ich wymianą. Na 

pewno poprawiło to bezpieczeństwo w zaopatrzeniu w wodę dla dużych miejscowości tj. 

Piotrkowice i Nawarzyce gdzie jest dużo gospodarstw. Niegosławice obsługują teraz                        

6 miejscowości, a przełączono 4.  

Radny Artur Oleksiak pytał, które miejscowości są przełączone do Wodzisławia.  

Pani wójt poinformowała, że Podlesie, Piotrkowice, Zarzecze i Nawarzyce.  

Radny Artur Oleksiak zauważył, że w sprawozdaniu jest zupełnie inaczej. 

Pani wójt potwierdziła, że tak jest. Wyjaśniła, że w sprawozdaniu musi być informacja 

zgodna z pozwoleniem wodno- prawnym, a obecnie w pozwoleniu tych miejscowości jeszcze 

nie ma. Poinformowała, że po remoncie ujęcia wody w Wodzisławiu trzeba  było rozwiązać 

inne problemy min. z ciśnieniem i gdy docelowo będziemy pewni, że wodę można puścić 

zmienione zostanie pozwolenie wodno- prawne. Pozwolenie to musi być zgodnie z nową 

ustawą aktualizowane i ma nadzieję, że w tym roku będzie to ostatecznie zrobione. 

Radny Artur Oleksiak prosił aby traktować wszystkich poważnie i w sprawozdaniu 

powinna być informacja z których rzeczywiście ujęć są zasilane dane miejscowości. 

Poinformował, że mieszkańcy z Niegosławic cieszą się, że mają wodę z Wodzisławia i nawet 

im lepiej smakuje, a w sprawozdaniu pisze że ujęcie wody pitnej w Niegosławicach z dwoma 

zbiornikami zasilają miejscowości: Konary, Niegosławice, Zarzecze, Piskorzowice, Przyłęk, 

Piotrkowice i Nawarzyce. Radny stwierdził, że nazwa niech będzie nazwą, a w sprawozdaniu 

powinny być faktyczne dane. 

Pani wójt przypomniała, że w ubiegłym roku rozmawiano w sprawie docelowego 

podłączenia wszystkich miejscowości korzystających z wody z Niegosławic do ujęcia                      

z Wodzisławia. Okazało się jednak, że są trudności techniczne i dziś może się tak stać, że 

np. ciśnienie będzie tak wysokie, że trzeba będzie zamknąć dopływ wody do Piotrkowic                   

i zostać przy rozwiązaniu, które było dotychczas. Pani wójt zauważyła, że nie są to 

najnowsze wodociągi. Trzeba patrzeć pod kątem przepustowości i innych rzeczy. 

Przepustowość w tym przypadku jest za mała i dlatego jest za wysokie ciśnienie i trzeba to 

regulować. Tak naprawdę dzisiaj mówiła o 4 podłączonych miejscowościach ale może się 

okazać, że i te trzeba będzie odłączyć. Nie ma ciągle pewności, że zapewnimy wodę                      

z Wodzisławia ale dąży się do tego.  Gdy będzie 100% pewność, że możemy zasilać  

wszystkie planowane miejscowości to w sprawozdaniu na pewno się ukaże ta informacja.  
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Radny Artur Oleksiak prosił aby na przyszłość informacje w sprawozdaniach były 

aktualne bo jest to ważne. Radny zauważył, że przede wszystkim na komisjach pani wójt 

zapewniała, że do końca sierpnia 2017 roku woda popłynie do całego terenu obsługiwanego 

przez ujęcie w Niegosławicach. Teraz pani wójt mówi o różnicach w ciśnieniach. 

Przypomniał, że gdy podejmowano decyzję w sprawie podłączenia radni prosili o 

zastanowienie się gdyż wyda się ponad 100.000zł. - chociaż tak naprawdę połączenie jest 

potrzebne - ale tak naprawdę nie wykona się docelowego planu gdyż jest to za duża 

odległość. Teraz może się okazać, że trzeba budować przepompownie o czy również 

wcześniej mówiono. Pani wójt wtedy upierała się i zapewniała, że bierze to na siebie i da się 

to wykonać.  

Pani wójt wyjaśniła, że nie mówiła, że podłączone zostaną wszystkie miejscowości do 

sierpnia tylko mówiła, że do końca roku. Zapewniła, że tak było bo radny o to pytał gdy było 

czytane sprawozdanie. Były plany ale stało się jak się stało tj. pani kierownik nie ma tak 

naprawdę od września i to również tak naprawdę również miało wpływ na to, że nie 

mogliśmy tak zorganizować pracy żeby sprawdzić co trzeba zrobić, żeby po podłączeniu 

wszystko prawidłowo funkcjonowało. W tym czasie były również awarie, a w naszej gminie 

nie ma w ogóle połączeń między ujęciami. Dlatego na komisjach czy sesjach mówiła, że 

połączenia powinny być wykonane bo w razie awarii będzie możliwość przełączenia wody                

z innego ujęcia.  

Radny Stanisław Skalmierski pytał, czy podjęto działania mające na celu 

odkrzaczanie dróg na terenie gminy. Radny zauważył, że w niektórych miejscowościach nie 

ma możliwości przejazdu sprzętem rolniczym, a temat ten jest wielokrotnie poruszany.  

Pani wójt zauważyła, że przez okres prawie 4 lat pracuje się nad tym, żeby było jak najmniej 

zakrzaczeń jednak wójt sam tego nie zrobi. Podkreśliła, że na każdym zebraniu mówi o tym 

problemie ale jeśli nie włącza się właściciele pół z których wyrastają krzaki to sytuacja się nie 

poprawi. Poinformowała, że usunięte są krzaki rosnące w pasie drogowym np. w Podlesiu 

gdzie przez prawie 2 miesiące trwały prace wzdłuż lasu i są efekty. Na ostatniej komisji 

radny również apelował w sprawie wycięcia krzaków i rozmawiała w tej sprawie                         

z drogowcem i ustalono, że dużych drzew nie da się usunąć obecnymi zasobami i nie mamy 

odpowiedniego sprzętu. Być może będzie ktoś wynajęty i zwyżką prace zostaną wykonane 

np. na Judaszach czy Pinechówce. Zauważyła, że wiele dróg jest odkrzaczonych ale 

właściciele przyległych pół również powinni o to zadbać. Gmina nie ma jednak prawnych 

narzędzi żeby coś takiego wyegzekwować. W styczniu przesłano informacje do 

mieszkańców w tej sprawie. Były przypadki w Woli Lubeckiej czy Olszówce gdzie był 

utrudniony przejazd i po przesłaniu pism były reakcje ale nie uzyskano 100% sukcesu. Pani 
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wójt zapewniła, że ze strony urzędu są działania i mając na uwadze rolników drogi będą 

jeszcze raz sprawdzone i będą skuteczne działania.  

Radny Artur Oleksiak pytał, co z ceną wody. Przypomniał, że wcześniej była ona 

ustalana do końca kwietnia.  

Pani wójt wyjaśniła, że zgodnie z nową ustawą prawo wodne cenę ustala spółka 

Wody polskie.  Obecnie jesteśmy na etapie uzupełniania wniosku tj. wniosek należało 

przesłać do 12 marca i ani wójt ani rada nie zatwierdzają tej ceny.  

Radny Artur Oleksiak zauważył, że Wody polskie zatwierdzają cenę ale urząd 

przedstawia propozycje. Stwierdził, że nie należy doprowadzić do sytuacji, że cena zostanie 

ustalona na 5zł., a rada nic o tym nie wiedziała.  

Pani wójt poinformowała, że po sesji będzie spotkanie w tej sprawie. Taryfy są 

przygotowane. Nie dąży się do takich sytuacji jak są w innych gminach gdzie proponowana 

jest cena 56zł. netto za 1m3. Niestety takie są realia ale u nas będzie na poziomie cen, które 

były.  

Radny Artur Oleksiak zauważył, że była komisja w piątek, w dniu wczorajszym                        

i kolejna dzisiaj i nic w tej sprawie nie mówiono.  

Pani wójt poinformowała, że przed sesją otrzymała od pracownika dokumentację                   

z taryfami.  

Radny Artur Oleksiak zauważył, że były 3 posiedzenia komisji i powinno się dzielić 

informacjami. Nie po to obniżano przez ostatnie kilka lat cenę wody żeby nam teraz wzrosła                      

o kolejną złotówkę.  

Pani wójt wyjaśniła, że dlatego ustawodawca przejął decyzję o cenach wody                               

i ścieków po to żeby robił to zarząd niezależny od gmin. Samorząd daje propozycje ale nie 

oznacza to, że cena  będzie zatwierdzona. Zarząd Wody polskie to analizuje, gmina 

wykazuje koszty, pokazujemy wynik, a decyzja należy do zarządu. Ani rada ani urząd nie 

będzie decydował  o cenie wody i ścieków.  

Radny Artur Oleksiak stwierdził, że samorząd będzie decydował.  

Pani wójt nie zgodziła się z tym stwierdzeniem.  

Radny Artur Oleksiak prosił aby pani wójt wczytała się w materiały. Wyjaśnił, że to 

gmina ma koszty. Radni powinni znać propozycje z urzędu bo to oni mają coś przede 

wszystkim do powiedzenia.  
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Pani wójt zauważyła, że radny ma prawo mieć swoje zdanie ale takie mamy prawo                 

i ceny zatwierdzają Wody polskie.  

Radny Artur Oleksiak zauważył, że tylko zatwierdzają.  

Pani wójt wyjaśniła, że nie tylko zatwierdzają bo również analizują cały wniosek, który 

zawiera wszystkie koszty i inne informacje potrzebne do tego aby stwierdzić że np. urząd nie 

wziął kosztów  np., z „sufitu” które wpłyną na cenę wody. Jest to organ niezależny.  

Radny Artur Oleksiak podkreślił, że właśnie o to pyta tj. chce znać te wartości.  

Pani wójt wyjaśniła, że będzie o tym decydował organ niezależny i gmina na pewno 

przekazuje do niego  informacje zgodnie z ustawą.  Po przerwie przedstawi informację w tej 

sprawie ale tak naprawdę gmina nie ma na to wpływu.  Kalkulacja zostanie przesłana  do 

zarządu i to on o  tym zdecydują. 

Radny Artur Oleksiak prosił aby pani sekretarz lub po skontaktowaniu się  z radcą 

prawnym sprawdzić jak to wygląda pod względem prawnym. Stwierdził, że jest to wszystko 

szyte grubymi nićmi.  

Pani wójt podkreśliła, że gmina zgodnie z ustawa przekazuje cały wniosek do Wód 

polskich i sugerowanie, że ktoś może coś kombinować jest nie na miejscu.  

Radny Artur Oleksiak zauważył, że nic nie sugeruje. Zwrócił się z pytaniem do 

radnych czy wiedzą coś na ten temat, czy znają koszty.  

Radny Wojciech Gądek wyjaśnił, że radnemu Oleksiakowi chodzi o to żeby powiedzieć czy 

proponowana cena wynosi np. 4zł. 

Pani wójt poinformowała, że w przerwie zapozna się ze stawkami i przekaże informację.  

Przewodnicząca rady gminy zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia informacji                   

z działalności referatu gospodarki komunalnej.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. Za przyjęciem informacji radni opowiedzieli się 

jednogłośnie 13 za,  w głosowaniu  jawnym. 

Przewodnicząca  rady gminy stwierdziła przyjęcie przedłożonej informacji i ogłosiła 10 min. 

przerwę.  

Po przerwie: 
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Pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

Przewodnicząca rady gminy poinformowała, że projekty uchwał były omawiane na 

posiedzeniach stałych komisji rady i otrzymały pozytywne opinie ( opinie stanowią załączniki 

nr 7- 10 do protokołu).  

a) projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Gminy Wodzisław 

na lata 2018-2024, przedstawiła skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu).  

Pytań ani uwag nie było. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie - 13 za,  w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXIX/270/2018                       

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wodzisław na lata 2018-

2024r. 

b) projekt uchwały w sprawie w budżecie Gminy Wodzisław na 2018 rok, przedstawiła 

skarbnik gminy ( projekt stanowi załącznik nr 12 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXIX/271/2018                         

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wodzisław na 2018 rok. 

c) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wodzisław, przedstawiła 

przewodnicząca rady gminy ( projekt stanowi załącznik nr 13 do protokołu).  

Pani wójt odczytała wyjaśnienie w sprawie skargi (wyjaśnienie stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
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Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXIX/272/2018                         

w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Wodzisław. 

 

 d) projekt uchwały w sprawie podziału gminy Wodzisław na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, przedstawiła 

sekretarz gminy ( projekt stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXIX/273/2018                         

w sprawie podziału gminy Wodzisław na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

e) projekt uchwały w sprawie przyjmująca „Apel Rady Gminy Wodzisław w sprawie 

przywrócenia praw miejskich miejscowościom, które zostały ich pozbawione w wyniku 

represji carskich”, przedstawiła sekretarz gminy ( projekt stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu). 

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXIX/274/2018                         

w sprawie przyjmująca „Apel Rady Gminy Wodzisław w sprawie przywrócenia praw 

miejskich miejscowościom. 

 

Pkt. 9. Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu za 2017 rok. 

 

Pan Marcin Bekier Dyrektor Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu przedstawił: 

- sprawozdanie finansowe GOZ za okres od 1.stycznia 2017r. do 31 grudnia 2017r. 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 17 do protokołu), 

- bilans sporządzony na dzień 31 grudnia 2017r. ( bilans stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu),  
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- rachunek zysków i strat za okres od 1 stycznia 2017r. do 31 grudnia 2017r. ( załącznik nr 

19 do protokołu), 

- informację dodatkową za okres od 1 stycznia 2017r. do 31 grudnia 2017r. (załącznik nr 20 

do protokołu). 

Pytań ani uwag nie było. 

Skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego 

sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu za 2017 rok ( projekt 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu).  

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia projektu uchwały. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem uchwały radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła  podjęcie uchwały Nr XXXIX/275/2018                         

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Wodzisławiu za 2017 rok. 

Pkt. 10. Przyjęcie informacji z działalności Rady Społecznej Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Wodzisławiu wraz z opinią dotyczącą sprawozdania finansowego 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Wodzisławiu za 2017 rok. 

Informację przedstawił pan Michał Kruk podinspektor d.s. ochrony zdrowia ( informacja 

stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

Pytań ani uwag nie było.   

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia informacji. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Za przyjęciem informacji radni opowiedzieli się jednogłośnie- 13 za, w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca rady gminy stwierdziła przyjęcie w/w informacji.  

Pkt. 12. Sprawy różne.  

Przewodnicząca rady gminy odczytała informację komisji inwentaryzacyjnej rady 

gminy dot. wyłożenia do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy Wodzisław w dniu                   

26 kwietnia b.r. na okres 1 miesiąca spisu inwentaryzacyjnego oraz kart inwentaryzacyjnych 

nieruchomości stanowiących drogi dojazdowe do pól w obrębach geodezyjnych: Kaziny                    
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i Konary ( informacja stanowi załącznik nr 23 do protokołu). Dodała, że szczegółowych 

informacji udziela pan Janusz Kuśmierz inspektor d.s. gospodarki majątkiem gminy.  

Sekretarz gminy przedstawiła informację na temat procedury ustalenia ceny wody. 

Wyjaśniła, że po zmianie  art. 24 ustawy prawo wodne  cenę wody nie zatwierdza już  rada 

gminy tylko  jest to obowiązek organu regulacyjnego tj. „Wód polskich”. Opracowanie cen 

następuje obecnie na drodze postępowania administracyjnego w formie decyzji. Wcześniej 

stawki były przyjmowane w formie uchwały, sporządzana była wcześniej kalkulacja, która nie 

musiała być aż tak szczegółowa. Obecnie jest inaczej. Kalkulacja zawiera bardzo dużo 

szczegółowych danych. Projekt taryfy będzie przesłany do Wód polskich. Stawki, które 

zostały wyliczone w oparciu o kalkulacje przygotowane przez panią skarbnik i pracowników 

urzędu panią Marzec i panią Sito. Jest to bardzo obszerny dokument, który jest dostępny 

zarówno dla radnych jak i mieszkańców. Pani sekretarz wyjaśniła, że proponowane stawki 

zostały tak przygotowane aby nie było znacznego wzrostu ale tak naprawdę będą wyższe 

gdyż trzeba było ująć koszty amortyzacji. Wcześniej amortyzacja była przyjmowana na 

różnym poziomie, nigdy nie była przyjmowana w całości. Obecnie też tak zrobiono gdyż ceny 

były by na pewno wyższe. Kalkulacja będzie obecnie sprawdzana przez Wody polskie i w 

każdym momencie trzeba będzie okazać materiały źródłowe. Dlatego w kalkulacji muszą być 

dane, które mają odzwierciedlenie w dokumentach, analizach i w uzasadnieniu. Pani 

sekretarz poinformowała, że taryfę przygotowujemy na trzy lata. Obecnie zostanie przesłany 

poprawiony wniosek-  pierwszy przesłano w ustawowym terminie tj. do 12 marca b.r. Wody 

polskie po otrzymaniu wniosku mają 45 dni na analizę wniosku i wzywanie gminy do 

kolejnych uzupełnień. Po wydaniu decyzji zgodnie z procedurą KPA będzie obowiązek 

ogłosić w/w decyzję min. w BIP. Naliczanie cen będzie się odbywało bez większych zmian 

chociaż czeka nas przyjęcie nowego regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków, którego przyjęcie będzie wymagało spełnienia określonej procedury tj. przyjęcie 

projektu, przesłanie go do Wód polskich, a po jego zatwierdzeniu podjęcie ostatecznej 

uchwały. Pani sekretarz poinformowała, że nowe ceny będą obowiązywały od 11 czerwca 

b.r. gdyż do 10 czerwca obowiązują dotychczasowe stawki. Nowe stawki dla gospodarstw 

domowych będą wynosić: 

- 3,13zł. netto do 10 czerwca 2019, 

- 3,70zł. netto do 10 czerwca 2020, 

- 3,75zł. netto do 10 czerwca 2021. 

Dla przedsiębiorców stawki są nieco wyższe ale zazwyczaj tak było.  

Następnie pani sekretarz odniosła się do cen ścieków i poinformował, że będą one wynosić: 

- 7,96zł. netto do 10 czerwca 2019, 

- 8,03zł. netto do 10 czerwca 2020, 

- 8,10zł. netto do 10 czerwca 2021. 

Pani sekretarz wyjaśniła, że na wzrost cen wpłynęły nowe inwestycje wodociągowe 

min. w Woli Lubeckiej co wiąże się z wyższą amortyzacją. Do kalkulacji przyjęto amortyzację 

w granicach ¼. Dodała, że w ciągu 3 lat na, które ceny zostaną  przyjęte można wystąpić                 

o ich zmianę. Pani sekretarz zapewniła, że na posiedzeniach komisji temat ten będzie 
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przedstawiony bardziej szczegółowo. Projekt kalkulacji i cen należy złożyć do analizy do 30 

kwietnia b.r. do Wód polskich w Krakowie. Jest również siedziba Wód polskich w Kielcach 

ale przejęła ona obowiązki Urzędu Marszałkowskiego. Kończąc pani sekretarz wyjaśniła, że 

kalkulacje były sporządzane tak aby nie było aż tak dużych obciążeń finansowych.  

Radna Małgorzata Hola zgłosiła, że w Mieronicach ( przy sklepie)  na zakręcie  

leży pryzma ziemi. Prosiła aby podjąć działania zmierzające do jej usunięcia. Jest to 

prywatny teren i właściciel powinien to usunąć.  

Radny Robert Dziób zwrócił się do pani wójt i radnego powiatu w sprawie remontu 

drogi na Nowiźnie Strzeszkowskiej. Droga jest nieprzejezdna nawet traktorem. 

Przeprowadzane są już remonty dróg powiatowych, a w tym miejscu nie ma nawet 

dowiezionego kamienia.  

Radny powiatowy pan Zygmunt Ozga poinformował, że powiat planuje wykonać 

remont odcinka 300m. omawianej drogi ale od drugiej strony.  

Radny Robert Dziób poinformował, że gmina przekazała pieniądze, odcinek o którym 

mówi ma być remontowany w 2019 roku, a według zapewnień starosty po zimie miał być 

przeprowadzony remont tłuczniem. 

Pani wójt zapewniła, że jeszcze dziś podejmie interwencję w tej sprawie.  

Przewodnicząca rady gminy poinformowała, że odpowiedź na zgłoszoną interpelację 

będzie przedstawiona na kolejnej sesji.  

 

Pkt. 13. Zamknięcie obrad sesji.  

Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady Gminy 

Wodzisław pani Stanisława Nowak podziękowała wszystkim za udział w sesji i zamknęła 

obrady wypowiadając formułę –„ Wysoka Rado! – zamykam trzydziestą dziewiątą  sesję 

Rady Gminy Wodzisław obecnej kadencji”. 

Na tym protokół zakończono. 

           Protokolant                       Sekretarz Obrad      Przewodnicząca Rady Gminy 

/  Aleksandra Adamska /            / Artur Oleksiak  /                    / Stanisława Nowak  / 

 

 

 


